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SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT EN PLE QUE VA TENI R LLOC 
EN PRIMERA CONVOCATÒRIA A LES 20’00 HORES DEL DIA  

SIS DE JULIOL DE 2010 
 

 
 
 

LLOC: SALÓ DE SESSIONS. CASA CONSISTORIAL DE CAPDEP ERA 
(ILLES BALEARS) 

 
 
 

A C T A   
 
 
ASSISTENTS: 

Sr. José Andrés Gallego Méndez. Batle-President 
Sr. Bartomeu Alzina Sureda 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
Sr. Sebastià Sureda Rosselló 
Sra. Margalida Bover Vadell 
Sra. Maria Pilar Gasull Albons 

 Sr. Climent Crespo Flaquer 
Sr. Mateu Garau Flaquer  
Sr. Joan Ferrer Flaquer 
Sra. Maria Isabel Vives Liberal 
Sr. José Medina Suárez 
Sra. Maria del Pilar García Rosa 

 Sr. Bernard Boutique 
 Sra. Margarita Servera Ferrer 

Sra. Maria Orts Rodríguez 
Sra. Virgínia Maria Urdangarín de Manuel  

 Sr. Mateu Melis Tous 
 

 
Secretari: Sr. Julián García-Sotoca Oliva 

 
 

PUNTS DEBATUTS I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS: 29/06/2010 (8.30 I 9.00) .- En 
compliment d’allò que disposa l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 
de desembre, Municipal i de règim local de les Ille s Balears i 
l’article 91.1 del Reglament d’Organització, Funcio nament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals, aprovat pel Real De cret 2568/1986, de 
28 de novembre, el Sr. President demana als membres  de la Corporació 
si algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions 
anteriors, que van tenir lloc el dia VINT-I-NOU de JUNY de 2010 (a les 
8’30 i a les 9’00 hores), de les quals se n’ha expe dit, prèviament, 
còpia de l’esborrany a cada Regidor per al seu cone ixement, 
rectificació d’errades o possible formulació d’al·l egacions, si fos el 
cas. 
  

No havent-hi intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, sent 
disset el nombre legal de membres del Consistori i disset els 
assistents, són aprovades  les actes de les sessions anteriors, que van 
tenir lloc el dia VINT-I-NOU de JUNY de 2010 (a les  8’30 i a les 9’00 
hores).  
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II.- EXP. VAR 8MA/2010: ESTUDI DE REVISIÓ DE LES TA RIFES DE 
SUBMINISTRAMENT D’AIGUA POTABLE A LES ZONES DE NA T ACONERA I ES MARISC 
DEL TERME MUNICIPAL DE CAPDEPERA.- El Consistori examina l’expedient 
VAR 8MA/2010, relatiu a l’estudi de les tarifes de l’aigua, aplicable 
al subministrament d’aigua potable a les zones de N a Taconera i Es 
Marisc, del terme municipal de Capdepera, proposat per “Distribuciones 
Na Taconera, C.B.”. 
 
 Vist l’informe emès pel Tècnic municipal, de 10 de  març 2010. 
 
 Vist l’informe emès per Intervenció, dia 16 de mar ç de 2010. 
 
 Vist el dictamen emès per la Comissió Informativa municipal de 
Medi Ambient, de data 24 de maig de 2010. 
 

Obert el debat, el Sr. Joan Ferrer diu que en la se ssió plenària 
de dia 14 d’abril de 2009 es van aprovar les tarife s d’aigua de “Aguas 
Capdepera”. Havia un compromís per a instal·lar com ptadors 
individuals, per pisos, en les comunitats de veïns.  Sembla que “Aguas 
Capdepera” no s’ha posat en contacte amb els veïns per a instal·lar 
aquest tipus de comptadors.  
 

La Sra. Pilar Gasull respon que s’ha facilitat info rmació als 
veïns.  
 

El Sr. Ferrer insisteix que alguns presidents de co munitats no 
han rebut cap informació. Demana que es faci arriba r aquesta 
informació a tots des del departament de Medi Ambie nt de l’Ajuntament. 
El seu grup votarà favor d’aquest nou estudi de tar ifes proposat, 
perquè s’ajusta a l’aprovat per l’Ajuntament.  
 

El Sr. José Medina pregunta si “Aguas Capdepera” ap lica les 
noves tarifes.  
 

La Sra. Pilar Gasull respon que li sembla que si.  
 

El Sr. Medina diu que es va acordar que havia de co ncedir-se un 
termini perquè les comunitats poguessin demanar la instal·lació de 
comptadors individuals, per a no gravar més el cons um de les 
comunitats amb la tarifa progressiva que als habita tges unifamiliars, 
tenint en compte que normalment els veïns que viuen  en edificis de 
comunitat són els quals tenen menor poder adquisiti u. 
 

La Sra. Pilar Gasull respon que es va fer una campa nya 
informativa des del departament de Medi ambient.  
 

La Sra. Maria Orts diu que el departament de Medi A mbient hauria 
de liderar la campanya d’informació.  

Les tarifes proposades s’ajusten al model aprovat p er 
l’Ajuntament.  

Convé aclarir, per a no crear una falsa alarma soci al, que les 
comunitats de veïns no paguen més. Les tarifes s’ap liquen per unitats 
equivalents. El m3 es paga igual en un edifici de c omunitat que en un 
habitatge unifamiliar.  
 

El Sr. Mateu Melis diu que votarà a favor perquè el s preus 
proposats estan ajustats. És una bona notícia que a ltra zona del 
municipi apliqui les tarifes progressives, que ha d emostrat que 
serveix per a l’estalvi del consum. 
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No havent-hi mes intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, 
sent disset el nombre legal de membres del Consisto ri i disset els 
assistents, S’ACORDA:     
 
Primer .- APROVAR les tarifes següents: 
a) QUOTA DE SERVEI: 
 

USOS CUOTA DE SERVICIO 
1. Viviendas / apartamentos turísticos: 3,035x1 3,035€/mes .ud 
2. Plazas hoteleras: 3,035x0,4 1,214€/mes .ud 
3. Comercios, Talleres y locales: 3,035x3 9,105€/mes. ud 
4. Bares, Cafeterías, Restaurantes y Discotecas:  
     3.035x5 15,175€/mes .ud 
5. Industrias y Obras: 3,035x4 12,140€/mes .ud 
6. Espacios deportivos: 3,035x5 15,175€/mes .ud 
7. Empresas con agua en su proceso productivo:  
     3,035x9 27,315€/mes .ud 
 
b) QUOTA DE CONSUM: 
 
Viviendas y apartamentos turísticos (factor 1): 

 

Bloque 1, de 0 a 10 m3/mes 0.36€/m3 
Bloque 2, mayor de 10 a 25 m3/mes 0,54€/m3 
Bloque 3, mayor de 25 a 40 m3/mes 1,08€/m3 
Bloque 4, mayor de 40 m3/mes  2.16€/m3 
 

Hoteles (factor 0,4) 
 

Bloque 1, de 0 a 4 m3/mes-plaza hotelera 0.36€/m3 
Bloque 2, mayor de 4 a 10 m3/mes-plaza hotelera 0,54€/m3 
Bloque 3, mayor de 10 a 16 m3/mes-plaza hotelera 1,08€/m3 
Bloque 4, mayor de 16 m3/mes-plaza hotelera  2.16€/m3 
 
Comercios, talleres y locales (factor 3) 
 

Bloque 1, de 0 a 30 m3/mes 0.36€/m3 
Bloque 2, mayor de 30 a 75 m3/mes 0,54€/m3 
Bloque 3, mayor de 75 a 120 m3/mes 1,08€/m3 
Bloque 4, mayor de 120 m3/mes  2.16€/m3 
 
Bares, cafeterías, restaurantes y discotecas (facto r 5): 
 

Bloque 1, de 0 a 50 m3/mes 0.36€/m3 
Bloque 2, mayor de 50 a 125 m3/mes 0,54€/m3 
Bloque 3, mayor de 125 a 200 m3/mes 1,08€/m3 
Bloque 4, mayor de 200 m3/mes  2.16€/m3 
 
Industrias y obras (factor 4): 
 

Bloque 1, de 0 a 40 m3/mes 0.36€/m3 
Bloque 2, mayor de 40 a 100 m3/mes 0,54€/m3 
Bloque 3, mayor de 100 a 160 m3/mes 1,08€/m3 
Bloque 4, mayor de 160 m3/mes  2.16€/m3 
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Espacios deportivos (factor 5) 
 

Bloque 1, de 0 a 50 m3/mes 0.36€/m3 
Bloque 2, mayor de 50 a 125 m3/mes 0,54€/m3 
Bloque 3, mayor de 125 a 200 m3/mes 1,08€/m3 
Bloque 4, mayor de 200 m3/mes  2.16€/m3 
 
Empresas con agua en su proceso productivo (factor 9) 
 

Bloque 1, de 0 a 90 m3/mes 0.36€/m3 
Bloque 2, mayor de 90 a 225 m3/mes 0,54€/m3 
Bloque 3, mayor de 225 a 360 m3/mes 1,08€/m3 
Bloque 4, mayor de 360 m3/mes  2.16€/m3 
 
c) DRETS DE NOVES CONNEXIONS: 
A precio de coste, con un 15% de Beneficio Industri al. 
 
d) INGRESOS NO TARIFADOS : 
No existe Cánon de Conservación de Contadores, en a plicación del 
Decreto 55/2006, de 23 de junio. 
  
Segon . REMETRE l’expedient a la Conselleria de Comerç, Indústria i 
Energia, Direcció General de Comerç, Comissió de Pr eus de les Illes 
Balears, per a la seva aprovació. 
 
III.- RDL 8/2010: APLICACIÓ DE LA REDUCCIÓ DEL CAPÍ TOL I, DESPESES DE 
PERSONAL.- El Consistori examina l’expedient 28/2010 (Inter ), relatiu 
a l’aplicació del Reial Decret Llei 8/2010, de 20 d e maig, pel qual 
s’adopten mesures extraordinàries per a la reducció  del dèficit 
públic. 
 

El Sr. Sebastià Sureda, Regidor d’Hisenda, informa al consistori 
de les mesures que es pretenen adoptar per part de l’Ajuntament i 
llegeix la següent proposta de Batlia:  
 
“PROPOSTA DE BATLIA 
 
APLICACIÓ DEL REIAL DECRET-LLEI 8/2010, DE 20 DE MA IG, PEL QUAL 
S'ADOPTEN MESURES EXTRAORDINÀRIES PER A LA REDUCCIÓ DEL DÈFICIT 
PÚBLIC. 
 
Vist l’establert al Reial Decret-llei 8/2010, de 20  de maig, pel qual 
s'adopten mesures extraordinàries per a la reducció  del dèficit 
públic. 
 

Atès que d’acord amb l’estudi efectuat les dades re sultants son : 

 

  Pressupost 2010 Pressupost 2010 % BAIXA BAIXA 

SOU BASE 1.509.957,39 1.531.308,99 1,39% 21.351,60 

TRIENNIS 179.978,13 182.521,36 1,39% 2.543,23 

Paga doble 348.633,78 394.523,55 11,63% 45.889,77 

TOTAL BASIQUES 2.038.569,30 2.108.353,90 3,31% 69.784,61 

Ind. Residència 114.625,41 114.625,41 0,00% 0,00 

 C. DESTÍ 620.655,84 653.310,96 5,00% 32.655,12 
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COMPLEMENT ESPECÍFIC 797.489,27 837.055,18 4,73% 39.565,90 

TOTAL COMPLEMENTARIES 1.532.770,53 1.604.991,55 4,50% 72.221,02 

PRODUCTIVITAT 239.246,78 251.116,55 4,73% 11.869,77 

GRATIFICACIONS 79.748,93 83.705,52 4,73% 3.956,59 

TOTAL DEFINITIU 3.890.335,53 4.048.167,53 3,90% 157.831,99 

 
Així la disminució de la retribució en el sou base és el resultant 
d’aplicar la taula següent: 
 

GRUP 
SOU BASE 

DEFINITIU 
SOU BASE 
INICIAL 

% 

A1 13935,6 13308,6 4,50% 

A2 11827,08 11507,76 2,70% 

C1 8816,52 8640,24 2,00% 

C2 7209 7191 0,25% 

E 6581,64 6581,64 0,00% 

 
En el cas dels triennis: 
 

GRUP 
SOU BASE 

DEFINITIU 
SOU BASE 
INICIAL 

% 

A1 13935,6 13308,6 4,50% 

A2 11827,08 11507,76 2,70% 

C1 8816,52 8640,24 2,00% 

C2 7209 7191 0,25% 

E 6581,64 6581,64 0,00% 

 
Les pagues extraordinàries hauran de calcular-se pr enent el complement 
de destí mensual resultant de l’aplicació del Real Decret i el 
resultat de la taula següent: 
 

PAGUES EXTRAORDINÀRIES 

  Sou base Trienni 

A1 623,62 23,98 

A2 662,32 24,02 

B 708,25 25,79 

C1 608,34 22,23 

C2 592,95 17,71 

E 548,47 13,47 

 
 
El complement de destí es el resultat d’aplicar la taula recollida al 
Reial Decret, que comporta una reducció del 5% en t ots els nivells. 
 



 6 

En el complement específic o qualsevol altre tipus de retribucions 
complementaries és d’aplicació una reducció del 5%,  excepte en el cas 
del grup E, en que la reducció és d’un 1%. 
 
A de tenir-se en compte que les retribucions dels m esos de gener a 
maig s’hauran devengat amb els salaris previs a la reducció, mentre 
que en el cas de les pagues extraordinàries la del mes de juny és 
calcula d’acord amb la normativa vigent a inici de l’any, recollida a 
la  nova redacció de l'apartat segon de l'article 2 2.A de la Llei 
26/2009), mentre que la paga extraordinària del des embre ha de 
calcular-se segons  ha de calcular-se segons el pre vist a l’apartat B. 
 
Per tant l’estalvi previst a l’exercici 2010 és: 
 

  
Pressupost 

2010 
Pressupost 

2010 5 mesos 
Pressupost 

2010 7 mesos 
despesa 

2010 
estalvi 2010 

SOU BASE 1.531.308,99 638.045,41 880.808,48 1.518.853,89 12.455,10 

TRIENNIS 182.521,36 76.050,57 104.987,24 181.037,81 1.483,55 

Paga doble 394.523,55 197.261,78 175.023,07 372.284,85 22.238,71 

TOTAL BÀSIQUES 2.108.353,90 911.357,76 1.160.818,79 2.072.176,54 36.177,36 

Ind. Residència 114.625,41 47.760,59 66.864,82 114.625,41 0,00 

 C. DESTÍ 653.310,96 272.212,90 362.049,24 634.262,14 19.048,82 

COMPLEMENT ESPECÍFIC 837.055,18 356.730,74 457.618,69 814.349,44 22.705,74 

TOTAL COMPLEMENTARIES 1.604.991,55 676.704,23 886.532,76 1.563.236,99 41.754,56 

PRODUCTIVITAT 251.116,55 107.019,22 137.285,61 244.304,83 6.811,72 

GRATIFICACIONS 83.705,52 35.673,07 45.761,87 81.434,94 2.270,57 

TOTAL DEFINITIU 4.048.167,53 1.797.619,11 2.278.159,61 3.961.153,31 87.014,22 

 
 
Finalment, l’article 14 del Reial Decret-llei 8/201 0 estableix: 
 
“Artículo 14. Aplicación a las entidades locales.  
Uno. Se declaran recursos afectados los derivados d e la aplicación de las medidas de 
reducción de costes de personal en los ejercicios 2 010 y 2011, que se destinarán, con el 
orden de preferencia en el que están relacionados, a las siguientes finalidades: 
a) A sanear el remanente de tesorería derivado de l a última liquidación, cuando éste 
fuera negativo. 
b) A disminuir el nivel de endeudamiento a largo pl azo. 
c) A la financiación de inversiones. 
d) Cuando no resulten de aplicación los apartados a ) o b), los recursos no aplicados en 
el propio ejercicio a la financiación de inversione s, se destinarán en sucesivos 
ejercicios a las finalidades establecidas en los ap artados a), b) y c), con el mismo 
orden de prelación, hasta su aplicación total. “ 

 
No existint remanent de tresoreria negatiu l’estalv i calculat de la 
reducció del cost de personal haurà d’aplicar-se a la disminució de 
l’endeutament a llarg plaç. 
 
Per tot l’exposat, es proposa:  
 
Primer.- Modificar l’annexa de personal de l’Ajunta ment d’acord amb 
les previsions contingudes al Reial Decret-llei 8/2 010. 
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Segon.- Aprovar la modificació de crèdit 5/2010, am b el contingut 
següent: 
 

CP CE CONCEPTE IMPORT 

132 120100  P.F. RETRI. BASIQUES  15.264,77 

132 121100  P.F. RETRIBU. COMPLEMENT.  14.557,87 

132 150000  PRODUCTIVITAT  2.188,10 

132 151000  GRATIFICACIONS  729,37 

151 120100  P.F. RETRI. BASIQUES  2.548,27 

151 121100  P.F. RETRIBU. COMPLEMENT.  2.172,15 

151 150000  PRODUCTIVITAT  272,39 

151 151000  GRATIFICACIONS  90,80 

156 130000  PERSONAL LABORAL FIX  8.934,84 

156 150000  PRODUCTIVITAT  742,32 

156 151000  GRATIFICACIONS  247,44 

170 120100  P.F. RETRI. BASIQUES  508,68 

170 121100  P.F. RETRIBU. COMPLEMENT.  428,52 

170 130000  PERSONAL LABORAL FIX  1.164,66 

170 150000  PRODUCTIVITAT  151,59 

170 151000  GRATIFICACIONS  50,53 

231 120100  P.F. RETRI. BASIQUES  812,78 

231 121100  P.F. RETRIBU. COMPLEMENT.  669,11 

231 130000  PERSONAL LABORAL FIX  2.610,44 

231 131000  P.L.EVENTUAL  634,32 

231 150000  PRODUCTIVITAT  243,45 

231 151000  GRATIFICACIONS  81,15 

312 130000  PERSONAL LABORAL FIX  329,02 

312 131000  P.L.EVENTUAL  451,52 

312 150000  PRODUCTIVITAT  45,16 

312 151000  GRATIFICACIONS  15,05 

324 130000  PERSONAL LABORAL FIX  2.766,66 

324 150000  PRODUCTIVITAT  143,91 

324 151000  GRATIFICACIONS  47,97 

330 120100  P.F. RETRI. BASIQUES  858,34 

330 121100  P.F. RETRIBU. COMPLEMENT.  697,73 

330 130000  PERSONAL LABORAL FIX  4.024,24 

330 131000  P.L.EVENTUAL  3.199,56 

330 150000  PRODUCTIVITAT  280,48 

330 151000  GRATIFICACIONS  93,49 

336 130000  PERSONAL LABORAL FIX  1.138,54 

336 150000  PRODUCTIVITAT  56,29 

336 151000  GRATIFICACIONS  18,76 

340 120100  P.F. RETRI. BASIQUES  514,72 
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340 121100  P.F. RETRIBU. COMPLEMENT.  365,13 

340 131000  P.L.EVENTUAL  1.017,89 

340 150000  PRODUCTIVITAT  46,80 

340 151000  GRATIFICACIONS  15,60 

342 130000  PERSONAL LABORAL FIX  363,90 

342 150000  PRODUCTIVITAT  27,51 

342 151000  GRATIFICACIONS  9,17 

432 120100  P.F. RETRI. BASIQUES  200,83 

432 121100  P.F. RETRIBU. COMPLEMENT.  232,14 

432 130000  PERSONAL LABORAL FIX  1.111,89 

432 150000  PRODUCTIVITAT  136,17 

432 151000  GRATIFICACIONS  45,39 

920 120100  P.F. RETRI. BASIQUES  2.953,89 

920 121100  P.F. RETRIBU. COMPLEMENT.  3.048,80 

920 130000  PERSONAL LABORAL FIX  2.183,38 

920 150000  PRODUCTIVITAT  600,23 

920 151000  GRATIFICACIONS  200,08 

932 120100  P.F. RETRI. BASIQUES  1.615,25 

932 121100  P.F. RETRIBU. COMPLEMENT.  1.669,25 

932 130000  PERSONAL LABORAL FIX  973,64 

932 150000  PRODUCTIVITAT  309,21 

932 151000  GRATIFICACIONS  103,07 

   87.014,22 
 
Partides que augmenten: 
 

C. P. C. E. DESCRIPCIÓ  AUGMENT 

11 913001 AMORTITZACIÓ PRESTEC  87.014,22 
 
Tercer.- De conformitat amb el que disposa l'articl e 177.2, en relació 
amb l'article 169 del RD 2/2004 de 5 de març, pel q ue s’aprova el text 
refós de la llei reguladora de les hisendes locals,  publicar el 
present acord en el Butlletí Oficial de les Illes B alears, per un 
termini de 15 dies hàbils, durant el qual s'admetra n reclamacions i 
suggeriments davant el Ple, el qual disposarà d'un mes per a 
resoldre'ls. En cas que no es presentin reclamacion s l'expedient 
s’entendrà definitivament aprovat.” 
 

Vistos els informes emès per Intervenció, dia 25 de  juny de 
2010. 
 

Vist el dictamen de la Comissió Informativa Municip al d’Hisenda, 
de dia 11 de juny de 2010 i de 5 de juliol de 2010.  
 

Obert el debat, el Sr. Joan Ferrer Flaquer diu que el seu grup 
votarà en contra de la disminució del sou als funci onaris. És una 
mesura injusta. Els funcionaris i els jubilats no h an de pagar els 
errors de Rodríguez Zapatero. En lloc de reduir sou s s'haurien de 
realitzar altres mesures. El PP ha presentat propos tes i estan 



 9 

aprovades pel ple i no es compleixen. S'hauria d'ap licar una política 
de control del despilfarro. 
 

La Sra. Maria Orts Rodríguez diu que la seva compan ya de grup, 
la Sra. Virgínia Urdangarín no participarà en la vo tació d’aquest 
assumpte, perquè el seu marit és treballador de l’A juntament i està 
afectat per aquesta mesura de reducció dels sous.  

La Sra. Orts continua dient que està d’acord amb el  Sr. Ferrer. 
La baixada dels sous no soluciona el dèficit, perqu è es gasta més del 
que s’ingressa. En el Parlament, EU va votar en con tra de la 
convalidació del Reial decret Llei, però aquí la si tuació és distinta, 
perquè ara tenim una norma que cal complir. Per aix ò s’abstindrà, per 
imperatiu legal, igual que al prendre possessió del  càrrec es diu que 
és per imperatiu legal la lleialtat al rei. 
 

El Sr. Mateu Melis diu que tampoc participarà en la  votació, 
perquè un familiar treballa en l’Ajuntament.  

Es tracta d'una norma que ve imposada i cal complir -la, però el 
reduir els sous no és una bona mesura per a activar  l’economia.  
 

El Sr. Batle respon que l’equip de govern ha de com plir aquest 
Reial decret Llei, encara que alguns pot ser que no  estiguin d’acord. 
Però en realitat el que es vota és la modificació p ressupostària. 

 

La Sra. Virgínia Urdangarín de Manuel i el Sr. Mateu Melis Tous, sol�liciten permís 
del Sr. Batle per a absentar-se de la sala mentre es vota aquest punt de l’ordre del dia (Exp. 
28/2010 [Inter], relatiu a l’aplicació del Reial Decret Llei 8/2010, de 20 de maig, pel qual 
s’adopten mesures extraordinàries per a la reducció del dèficit públic), puix que algú familiar 
són treballadors de l’Ajuntament.  

En conseqüència, a l’empara del disposat en l’art. 73 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, art. 76 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local i art. 96, del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 
de novembre, amb permís del Sr. Batle, la Sra. Virgínia Urdangarín de Manuel i el Sr. Mateu 
Melis Tous abandonen la sala mentre es vota el punt “III.- RDL 8/2010: Aplicació de la 
reducció del capítol I, despeses de personal”. 

 

No havent-hi més intervencions, per VUIT  vots a favor (Regidors 
del PSOE, UCAP-UM i PSM-EN), SIS  vots en contra (Regidors del PP) i 
UNA abstenció (Regidora d’EU-Els Verds), sent disset e l nombre legal 
de membres de la Corporació i quinze el nombre d’as sistents (la Sra. Virgínia 
Urdangarín de Manuel i el Sr. Mateu Melis Tous han abandonat la sala mentre es va votar aquest punt,  a 
l’empara del disposat en l’art. 73 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes 
Balears, art. 76 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local i art. 96, del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 
2568/1986, de 28 de novembre),  S’ACORDA: 
 
APROVAR la proposta de Batlia transcrita. 
 
IV.- REDUCCIÓ RETRIBUCIONS CÀRRECS ELECTES .- El Consistori examina 
l’expedient 29/2010 (Inter), relatiu a la reducció de retribucions 
dels càrrecs electes. 
 

El Sr. Sebastià Sureda, Regidor d’Hisenda, informa al consistori 
de les mesures que es pretenen adoptar per part de l’Ajuntament i 
llegeix la següent proposta de Batlia:  
 
“PROPOSTA DE BATLIA 
 
REDUCCIÓ RETRIBUCIONS CÀRRECS ELECTES 
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Vist l’establert al Reial Decret-llei 8/2010, de 20  de maig, pel qual 
s'adopten mesures extraordinàries per a la reducció  del dèficit 
públic. 
 
Vist l’acord adoptat per la FEMP pel qual es recoma na a tots els 
Ajuntaments la reducció de salaris als càrrecs elec tes i alts càrrecs 
locals aplicant els mateixos criteris i escales est ablertes pel govern 
d’Espanya per l’Administració General de l’Estat. 
 
Es proposa al Ple de l’Ajuntament de Capdepera: 
 
Primer.- Reduir les retribucions dels càrrecs elect es amb el detall 
següent: 
 

Nom dedicació nou brut anual 
nou brut 
mensual 

ALZINA SUREDA, BARTOMEU 90% 23.062,20 1.647,30 

BOVER VADELL, MARGALIDA 90% 23.062,20 1.647,30 

CRESPO FLAQUER, CLIMENT 90% 23.062,20 1.647,30 

FERNANDEZ MALLOL, RAFEL 50% 14.244,30 1.017,45 

GALLEGO MENDEZ, JOSÉ A. 100% 36.242,64 2.588,76 

GARAU FLAQUER, MATEU 90% 23.062,20 1.647,30 

GASULL ALBONS, Mª PILAR 90% 23.062,20 1.647,30 

SUREDA ROSSELLO, SEBASTIÀ 90% 23.062,20 1.647,30 

    188.860,14 13.490,01 

 
Segon.- Reduir en un 5% les retribucions percebudes  per assistència a 
Plens i Comissions Informatives, establint unes  re tribucions per 
assistència a Plens i Comissions Informatives de 66 ,50 i 47,50 euros 
respectivament. 
 
Tercer.- D’acord amb els criteris recollits al Reia l Decret-llei 
8/2010 l’estalvi derivat de la reducció es destinar à a l’amortització 
anticipada de prestecs, aprovant-se la modificació de credit 7/2010, 
amb el contingut següent: 
 
Partides que augmenten: 
 

C. F. C. E. DESCRIPCIÓ  AUGMENT 

11 913001 AMORTITZACIÓ PRESTEC  6.365,63 

 
Partides que disminueixen: 
 

C. F. C. E. DESCRIPCIÓ  DISMINUCIÓ 

920 100000 RETRIBUCIONS BASIQUES . O. DE GOVERN 6.365,63 

 

Quart.- De conformitat amb el que disposa l’article  177.2, en relació 
amb l’article 169 del RD 2/2004 de 5 de març, pel q ue s’aprova el text 
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refós de la llei reguladora de les hisendes locals,  publicar el 
present acord en el Butlletí Oficial de les Illes B alears, per un 
termini de 15 dies hàbils, durant el qual s'admetra n reclamacions i 
suggeriments davant el Ple, el qual disposarà d’un mes per a 
resoldre’ls. En cas que no es presentin reclamacion s l’expedient 
s’entendrà definitivament aprovat.” 
 

Vist l’informe emès per Intervenció, dia 25 de juny  de 2010. 
 

Vist el dictamen de la Comissió Informativa Municip al d’Hisenda, 
de dia 11 de juny de 2010 i de 5 de juliol de 2010.  
 

Obert el debat, el Sr. Joan Ferrer diu que aquesta mesura és 
insuficient i ridícula. El seu grup ha presentat un a proposta per a 
reduir les retribucions dels càrrecs electes a les quantitats de l’any 
2003, però no hi ha hagut interès. Per això no pot donar suport 
aquesta proposta. És ridícula, no és seriosa. Els s ous han de baixar-
se a les quanties de l’any 2003.  
 

El Sr. Batle respon que s’ha tingut en compte la se va proposta i 
s’ha discutit en comissió.  
 

El Sr. Ferrer insisteix que els sous dels càrrecs e lectes han 
d’igualar-se als sous de l’any 2003 i amb una dedic ació igual a la de 
l’any 2003. 
 

El Sr. Sebastià Sureda diu que la FELIB ha unificat  els criteris 
per a tots els municipis.  
 

El Sr. Ferrer insisteix que es tracta d’una reducci ó ridícula. 
S’hauria de deixar aquest assumpte sobre la taula i  estudiar millor 
l’expedient proposant una reducció seriosa.  
 

El Sr. Mateu Garau diu que s’han fet els números i la proposta 
segons l’acord arribat en la comissió informativa. 
 

La Sra. Maria Orts Rodríguez diu que aquest assumpt e s’ha 
estudiat en dues comissions. L’equip de govern prop osa la reducció del 
5% i el PP proposa que s’igualin els sous als que e s tenien en l’any 
2003. El seu grup ha estudiat i valorat les propost es. Hi ha una 
disminució del pressupost municipal, el que signifi ca que hi ha una 
disminució de l’activitat. Per això s’haurien de re baixar els sous i 
la dedicació dels regidors que podria quedar en una  dedicació del 70%. 
 

El Sr. Mateu Melis diu que està d’acord en la baixa da de les 
retribucions de l’oposició. Quant a l’equip de gove rn, ha demanat 
moltes vegades que s’informi sobre la dedicació del s regidors, però no 
ha tingut resposta. És difícil valorar la dedicació  de cada regidor, 
però ha de fer-se una reducció semblant a la de l’a ny 2003 en sou i en 
dedicació. S’han d’igualar les retribucions a les d e l’any 2003.  

El Sr. Mateu Melis pregunta com queda la dedicació del Sr. 
Sebastià Sureda, que es va rebaixar.  

El Sr. Sureda respon que queda com al principi de l a 
legislatura. 
 

No havent-hi més intervencions, el Sr. Batle propos a a votació 
la proposta de Batlia, que s’ha transcrit i, per VUIT  vots a favor 
(Regidors del PSOE, UCAP-UM i PSM-EN) i  NOU vots en contra (Regidors 
del PP, EU-Els Verds i Es Grup), sent disset el nom bre legal de 
membres de la Corporació i disset el nombre d’assis tents s’acorda 
desestimar aquesta proposta de Batlia. 
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V.- EXP. 27/2010 INTER: CONVENI DE COL·LABORACIÓ PE R A LA COBERTURA 
POSTAL A ZONES RURALS I DISSEMINADES .- El Consistori examina 
l’expedient 27/2010 (Inter), relatiu al conveni de col·laboració per a 
la cobertura postal a zones rurals i disseminades. 
 

Vist el dictamen de la Comissió Informativa Municip al de 
Turisme, Activitats Econòmiques i Joventut, de dia 22 d’abril de 2010. 
 

Obert el debat, el Sr. Joan Ferrer diu que donarà s uport aquest 
conveni, però que convindria insistir a l’empresa " Correos" perquè 
presti un millor servei en zones importants del mun icipi, com la zona 
de Cala Agulla. S’hauria de demanar un major esforç  a l’empresa. 
 

No havent-hi més intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, 
sent disset el nombre legal de membres del Consisto ri i disset els 
assistents, S’ACORDA: 
 
1.- APROVAR el conveni de col·laboració per a la co bertura postal a 
zones rurals i disseminades. 
 
2.- Facultar el Sr. Batle per a la signatura d’aque st conveni.   
 
VI.- DECRETS I RESOLUCIONS .- Es dóna compte al Ple dels Decrets i les 
Resolucions dictats per Batlia o, fent ús de la sev a delegació de 
competències, per el Regidor Delegat, des de la dar rera sessió 
ordinària de l’Ajuntament en Ple, numerats des del núm. 87 al 155 de 
l’any 2010. 
 
VII.- PRECS I PREGUNTES .- El Sr. Joan Ferrer Flaquer fa les preguntes 
següents: 
 
1.- En l’última sessió ordinària va fer na sèrie de  preguntes al Sr. 
Crespo sobre el cobrament d’una taxa als venedors d el mercat medieval. 
No va haver resposta. Però és un fet molt greu cobr ar una taxa sense 
una ordenança aprovada. És il·legal. Per això han p resentat un escrit 
a la Batlia. Demanen la destitució del Sr. Crespo.  

El Sr. Batle respon que és cert que es van fer unes  preguntes 
relatives a aquest assumpte. Per això s’ha encarreg at al Sr. Crespo 
que realitzi un informe sobre aquest assumpte, però  no ho ha pogut 
acabar, perquè ha tingut un petit accident. Es conv ocarà una comissió 
per a informar d’aquest assumpte.  

El Sr. Ferrer pregunta si és legal el que ha cobrat  el Sr. 
Crespo.  

El Sr. Batle respon que s’ha basat en l’ordenança d ’ocupació de 
via pública.  

El Sr. Client Crespo diu que la taxa s’ha cobrat pe r ocupació de 
via pública en dies de marcat. La diferència és pel  consum 
d’electricitat. Tot està bé documentat.  

El Sr. Ferrer insisteix que ha estat una actuació t otalment 
irregular.  

El Sr. Crespo diu que no ha estat irregular . S’informarà en  una 
comissió. Tampoc està d’acord en l’acusació de desc ontrol. Havia 
personal d’Assumptes Socials i es va adonar a la po licia Local de 
l’existència de feriantes sense autorització. 
 
2.- S’ha obert algun expedient a l’empresa concessi onària del servei 
de neteja viària?  

La Sra. Pilar Gasull respon que no; quan hi ha algu na cosa que 
no està bé, es diu als responsables de l’empresa.  



 13 

El Sr. Ferrer continua dient que l’empresa no compl eix 
l’ordenança de neteja viària: neteja els vehicles e n el carrer. Tampoc 
es realitza correctament la recollida de fems.  

La Sra. pilar Gasull respon que s’han fet arribar a questes 
queixes a l’empresa. 
 
3.- Com està el problema de l’arena de Cala Agulla?   

El Sr. Batle respon que ha parlat amb el Director G eneral i li 
han comentat que s’ha remès a Madrid la documentaci ó. 
 
4.- En una Junta de Portaveus es va presentar un es crit de l’empresa 
concessionària dels serveis de les platges. Es dema nava una revisió de 
preus per diverses raons. No saben res més; com est à aquest assumpte? 

El Sr. Batle respon que s'està estudiant. S’ha de f er una 
valoració pels serveis tècnics i per intervenció.  

El Sr. Ferrer diu que s’informi de tots els assumpt es 
relacionats amb aquest tema. 
 

La Sra. Maria Orts Rodríguez fa les preguntes següe nts: 
 
1.- Quant a la regeneració de la platja de Cala Agu lla:  
- Li sembla bé que l’empresa concessionària demani que es posi arena 
en la platja. No obstant això, en els munts d’algue s que es recullen 
de la platja, hi ha molta arena. Això significa inc omplir el protocol 
d’extracció de poseidonia.  
- Que el departament de Medi ambient vigili el comp liment de les 
obligacions de l’empresa.  
- No es fa la recollida selectiva d’envasos en la p latja.  
- S’ha de vigilar l’ús indiscriminat de les zones d e dunes. 

La Sra. Pilar Gasull respon que la informació que t é del 
coordinador de les platges no coincideix amb tot ai xò. Segons el 
coordinador tot està bé.  

La Sra. Orts continua dient que s’ha d’intentar que  no es perdi 
l’arena que hi ha en la platja. S’han d’instal·lar barreres de 
contenció. 

  
2.- S’hauria d’incoar expedient d’infracció urbanís tica per les obres 
que es realitzen en les cases de Cala Agulla. S’hau ria de fer un 
informe i remetre’l a la Conselleria.  
 
3.- S’ha fet alguna actuació per a facilitar la prà ctica del nordic 
walking?  

El Sr. Mateu Garau respon que s’està parlant amb el s propietaris 
dels terrenys, per a arribar a un acord. 
 
4.- Recollida de residus: s’ha detectat que alguns dies, a Capdepera, 
es recullen els envasos en la mateixa ruta i amb la  mateixa caixa que 
altres residus.  
 
5.- Sol·licita informació sobre les obres que s’exe cuten en l’antic 
edifici de la Caixa.  

El Sr. Bartomeu Alzina respon que tenen llicència, però que 
enviarà al zelador perquè comprovi si s’ajusten a l a llicència.  
 
6.- Com es va a coordinar el dispositiu per al part it d’Espanya-
Alemanya.  

El Sr. Batle respon que està preparat i s’ha demana t 
col·laboració a la Guàrdia Civil.  
 
7.- Sol·licita informació sobre el dèficit de l’esc ola de estiu 
d’esports.  
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La Sra. Pilar Gasull informa del personal que prest a servei en 
aquesta escola. Al final de l’estiu es farà la memò ria i es podrà 
donar la informació sol·licitada.  

La Sra. Orts diu que en temps de crisi alguns serve is 
deficitaris haurien de suprimir-se. 
 
8.- Les obres del carrer Port no s’han recepcionat.  Ha revisat l’expedient. Hi 
ha algunes coses que no li semblen correctes: Termi nis de finalització, 
petició de pròrroga; canvis de projecte; no hi ha u na liquidació final de les 
obres. En relació a les obres del carrer de la esco leta també té alguns 
dubtes. Hauria de convocar-se una comissió per a in formar sobre aquestes 
obres.  

El Sr. Mateu Garau respon que li sembla bé que d’aq uests temes s’informi 
en una comissió. De totes maneres no s’ha executat cap obra sense saber el 
cost. Hi ha hagut discrepàncies entre l’empresa con structora i el director de 
l’obra. En alguns casos s’ha sol·licitat la interve nció dels tècnics 
municipals. Es convocarà una comissió. L’Ajuntament  no dóna per finalitzades 
les obres del carrer Port fins que es resolguin alg unes deficiències.  

La Sra. Orts diu que és necessari que els tècnics m unicipals vigilin les 
obres municipals.  
 

El Sr. Mateu Melis Tous fa les preguntes següents: 
 
Nosaltres tenim la sensació, al igual que molt de c iutadans que la 
política que s’ha instaurat a l’ajuntament des del canvi de Batlia és 
i preveim que així seguirà fins a la propera legisl atura de deixar 
passar el temps, anar al plenari i no contestar a c ap ni una de les 
preguntes que fa l’oposició si són una mica comprom eses i, com diuen 
en bon mallorquí, qui dia passa, any empeny. 
 
I per que dic això. Per que no faré preguntes de si  s’ha demanat 
alguna cosa o l’altre, o si se té en compte alguna cosa o altre. Les 
respostes sempre són que s’hi està al damunt i fent  feina, que se ens 
informarà a una comissió, etc.. quan la realitat és  ben distinta.  
 
L’equip de govern que vosté presideix, Sr. Gallego,  no ha pres cap 
decisió en els set mesos que vosté és el Batle. Ni bona ni dolenta. 
Cap, I si no, basta mirar les actes dels plenaris i  tot el que s’ha 
dut a aprovació és per imperatiu legal. Cap iniciat iva política. No fa 
falta dir que se vos han esgotat les idees, però ai xò a l’alçada de 
legislatura en que ens trobam, ja no té massa impor tància.  
 
El que sí te importància i la població vol saber al guna cosa ja, és 
que se confia fer amb Can Creu, que pagam un llogue r; amb Can Creu 
d’Inca, que no sabem res de la postura de l’equip d e govern. La sala 
multiusos, quins serveis i/o àrees se aniran a un c ostat o a l’altre i 
quan s’obrirà. El cine Juva, ja ho he demanat a mol ts plenaris i no se 
me contesta. La situació econòmica municipal, tan c riticada plenari 
rera plenari i estem al juliol i no se prenen mesur es valentes. Tot el 
que he esmentat no és el dia a dia de l’ajuntament.  Amb aquest 
aspecte, tenim clar que hi ha regidors que sí fan l a seva feina i 
altres que no. Però això és un tema de cada qual. S on decisions que 
van covant des de fa molt temps i el poble vol resp ostes. Als plenaris 
d’enguany, no hem tengut respostes a cap de les qüe stions importants 
que ara he tornat a posar damunt la taula.  Ara sí que deman resposta 
del Sr. Batle a totes aquestes qüestions. 
 

El Sr. Batle respon que cadascun d’aquests edificis  té la seva 
problemàtica distinta.  
- La Sala Multiusos s’obrirà quan tingui la llicènc ia d’activitat, 
però no se sap quins serveis s’instal·laran; en pri ncipi turisme, 
entitats ciutadanes, policia local, biblioteca, etc .  
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- Can Creu d’Inca: estem a l’espera que els tècnics  facin la revisió. 
No se sap quins serveis s’instal·laran.  
- De Ca Creu no pot contestar de moment.  
Cine Juva: es convocarà una comissió per a informar  de la decisió que 
s’adopti. 
 

El Sr. Mateu Melis diu que aquestes no són resposte s.  
 

El Sr. Joan Ferrer pregunta al Sr. Batle que si els  tècnics 
municipals han fet ja l’informe sobre les deficiènc ies de la Sala 
Mulitiusos, ja que l’anterior informe solament ho t enia l’oposició, no 
l’equip de govern.  

El Sr. Batle respon que té un informe, però no és e l mateix que 
té l’oposició.  
 
 
 
 

No havent-hi més assumptes a tractar, de l’ordre de l Sr. Batle-
President s’aixeca la sessió a les vint hores quara nta-cinc minuts. 

 


